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  PROTOKÓŁ NR LII/23 

z posiedzenia 

Komisji Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu 

w dniu 24 marca 2023 r. 

która odbyła się w sali nr 126  

Starostwa Powiatowego w Wieluniu  

 

W posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Robert Grabowski   - przewodniczący Komisji 

2. Pan Grzegorz Mielczarek   - z-ca przewodniczącego Komisji 

3. Pan Jakub Jurdziński   - członek Komisji 

4. Pan Damian Pęcherz   - członek Komisji 

5. Pan Andrzej Jażdżyk   - członek Komisji  

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w posiedzeniu udział brali: 
 

1. Pan Andrzej Sosnowicz  - p.o. I zastępcy Komenda Powiatowego Policji 

w Wieluniu 

2. Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu 

3. Pani Paulina Betka - inspektor weterynaryjny ds. zwalczania chorób 

zakaźnych zwierząt w Powiatowym 

Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 
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4. Pan Wojciech Panek - inspektor Biura Ochrony Informacji 

i Bezpieczeństwa w Starostwie Powiatowym 

w Wieluniu 

5. Pan Karol Tomczyk - Przewodniczący Powiatowej Rady Działalności 

Pożytku Publicznego w Wieluniu 

6. Pani Alicja Dudaczyk   - naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska Starostwa Powiatowego 

w Wieluniu 

 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie LII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z L i LI posiedzenia Komisji. 

5. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2022 roku. 

6. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności w roku 2022 

oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Powiatu Wieluńskiego 

w 2022 r. 

7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu o stanie 

bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2022 r. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy powiatu wieluńskiego w roku 2022 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

9. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

10. Zamknięcie LII posiedzenia Komisji. 
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Pkt 1 

Otwarcie LII posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa otworzył LII posiedzenie Komisji. Powitał radnych i zaproszonych 

gości. 

 

 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że na 5 członków Komisji jest obecnych 5 członków, 

więc obrady są prawomocne.  

 

 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa odczytał proponowany porządek obrad i zapytał, czy ktoś ma 

uwagi? Zaproponował zmianę kolejności rozpatrywania punktów 5 i 6 

proponowanego porządku obrad, czyli punkt 5 pn. „Informacja Powiatowego 

Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa sanitarno- 

weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2022 roku.” byłby punktem 6, 

a punkt 6 pn. „Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu 

z działalności w roku 2022 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego Powiatu Wieluńskiego w 2022 r.” byłby punktem 5. Ponadto 

zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu pn. „Zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjęcia niektórych zadań 

z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją zawodową w 2023 
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roku.”, jako punktu 9. Zapytał, czy ktoś ma uwagi do tych propozycji? Nikt się nie 

zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad 

z zaproponowanymi zmianami. 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła porządek obrad komisji wraz z zaproponowanymi 

zmianami (głosowało 5 członków Komisji). 

 

Przyjęty porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie LII posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z L i LI posiedzenia Komisji. 

5. Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności w roku 

2022 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Powiatu 

Wieluńskiego w 2022 r. 

6. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2022 roku. 

7. Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2022 r. 

8. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy powiatu wieluńskiego w roku 

2022 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjęcia 

niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją 

zawodową w 2023 roku. 

10. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.   

11. Zamknięcie LII posiedzenia Komisji. 
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Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z L i LI posiedzenia Komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma uwagi lub zastrzeżenia do treści protokołów 

z L i LI posiedzenia komisji. Nikt nie zgłosił zastrzeżeń. Zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia protokołu z L i LI posiedzenia komisji.  

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie 

(przy 5 głosach „za”) przyjęła protokoły z L i LI posiedzenia komisji 

(głosowało 5 członków komisji). 

 

Pkt 5 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu z działalności w roku 

2022 oraz informacja o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego Powiatu 

Wieluńskiego w 2022 r. 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu panu Komendantowi. 

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji omówił przedmiotowe sprawozdanie i informację.  

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał o przestępstwa gospodarcze. 

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu powiedział, że nie ma przy sobie rozbicia na przestępstwa 

gospodarcze. Dodał, że udzieli telefonicznie takiej informacji, ile było w tamtym roku. 

Przekazał, że to, co jest teraz zauważane, to wzrost przestępstw gospodarczych jest 

duży i przede wszystkim są to przestępstwa internetowe. Powiedział, że widzi po 

wpływie dokumentów, że nie ma praktycznie dnia, aby ktoś się nie dał oszukać. 

Podał przykład, że ktoś np. kupuje folię i cena jest 600 zł, a nagle pojawia się 

przecena na 300 zł i okazuje się, że towar nie dojeżdża do zamawiającego. Jest to 



 
 

6 
 

typowe oszustwo. Powiedział, że mieli też w tamtym roku kilka oszustw „na 

wnuczka”. W obecnym roku mają skuteczne oszustwo „na policjanta”. Podał przykład 

sytuacji, że ta metoda „na policjanta” okazuje się skuteczna.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że w powiecie wieluńskim nie ma chyba dużo takich 

spraw, ponieważ w Polsce słyszy się, że takich spraw jest sporo. 

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu powiedział, że to się odbywa w ten sposób, że jedna akcja się 

uda, a potem jest odbiór. Podkreślił, że modus operandi tych sprawców jest taki, że 

wybierają sobie osoby, które są starsze, które mają telefon stacjonarny, osoby 

samotne, i jako policjant potrafią namówić te osoby do różnych rzeczy, a te osoby 

w dużym stresie i emocjach niestety łapią się na to. Powiedział, że wygląda to tak, że 

kilkanaście minut od telefonu zjawia sią fikcyjny policjant, czy jakiś pośrednik odbiera 

pieniądze i odjeżdża. Podał przykład sprawy z Bełchatowa z tego roku, gdzie 

odbiorcą był kurier, czyli osoba która była kurierem dostawała telefon, odbierał ten 

telefon, dostawał wytyczne gdzie ma jechać i tak to funkcjonowało.  

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczącego Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa nawiązał do sytuacji zbrojnej na Ukrainie i w związku z tym 

pojawieniem się uchodźców na terenie powiatu wieluńskiego i zapytał, czy jest duży 

problem z tymi uchodźcami, czy jest dużo interwencji? 

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu powiedział, że jeżeli chodzi o samych uchodźców, to mało mieli 

interwencji i było ich mało od samego początku, ponieważ było to dobrze 

zorganizowane w Załęczu. Przekazał, że nie było większych problemów.  

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji poinformował, że jednak 

większość wyjechała z powrotem. Dodał, że około 90% powróciło.  

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu dopowiedział, że cudzoziemcy, którzy pracują na ich terenie, to 

są jakieś awantury, incydenty, bójka, czy kierowanie w stanie nietrzeźwości i to są 

tego typu sprawy. Zaznaczył, że tych spraw nie robią ci cudzoziemcy, którzy wtedy 

tutaj dotarli, ponieważ głównie są to stali bywalcy.  
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   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji powiedział, że on jest 

mieszkańcem Wielunia i obserwuje różne sytuacje i zauważył, że od lat nie ma linii 

dzielącej drogę przy Placu Legionów. Zapytał, czy policja interweniuje w tej sprawie 

w mieście, czy nie? Stwierdził, że to ułatwiłoby ruch. Dodatkowo zapytał 

o monitoring, który znajduje się w centrum i powiedział, że ma takie spostrzeżenie jak 

spaceruje, czy przejeżdża przez centrum miasta, bo jest świadkiem wielu dosyć 

ekstremalnych sytuacji, jeżeli chodzi o zachowanie kierowców, czyli piski opon, duża 

prędkość i zawsze zastanawiało go, że dochodzi do wypadków na przejściach dla 

pieszych, a dosyć sporo było ostatnio takich wypadków w Wieluniu i zastanawiał się, 

z czego to wynika. Poinformował, że w tym tygodniu sam wpadłby pod samochód 

koło banku PKO, w centrum miasta, w jego odczuciu jechał ponad 100 km/h i nie 

wyhamował. On musiał się zatrzymać, potrójne hamowanie ABS, ale przejechał 

dalej. Stąd jego pytanie o monitoring, a dodatkowo uważa, że mogłoby być więcej 

patroli w centrum miasta. On rozumie, że policja jest bardzo obciążona. Jednak jemu 

policja nie przeszkadza, a wręcz czuje się bezpieczny, jako mieszkaniec, gdy widzi 

policję, kiedy np. interweniuje w parku i jego zdaniem dobrze, że tak jest. Jego 

zdaniem tak powinno być, a mieszkańcy widzą, że policja jest i interweniuje, 

a dodatkowo działa to prewencyjnie. Zapytał, czy policja może zainterweniować jeżeli 

kierowca parkuje tak, że zajmuje dwa miejsca parkingowe? Stwierdził, że może to 

jest błahostka, ale jest to irytujące dla mieszkańców, ponieważ mieszkańcy szukają 

miejsca, aby zaparkować, a ktoś np. parkuje jak mu wygodnie. Takie jest jego 

spostrzeżenie.  

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu dopowiedział, że jeżeli chodzi o Plac Legionów, to dokoła tego 

placu są to drogi jednokierunkowe. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy to oznacza, że nie 

musi być pasów? 

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu odpowiedział, że trzeba by było sprawdzić w rozporządzeniu 

i dodał, że nikt wcześniej o to nie wnosił, ponieważ przez półtorej roku był 

naczelnikiem ruchu drogowego i nie wpłynął do niego taki wniosek. Przekazał, że 
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należałoby to zgłosić na Komisji Bezpieczeństwa, a jest to droga gminna z tego co 

wie, więc to urząd gminy jest właściwym adresatem. Dodał, że w przypadku dróg 

gminnych policja nie opiniuje projektu organizacji ruchu. Robią to jedynie na drogach 

powiatowych, chyba, że jest to powiązanie drogi powiatowej z gminną lub powiatowej 

z drogą wojewódzką.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, kto to opiniuje? 

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu poinformował, że gmina. Powiedział, że jeżeli byłby taki wniosek, 

to oni mogą go rozważyć, ale trzeba sięgnąć do rozporządzenia w zakresie znaków 

i sygnałów drogowych. Powiedział, że kolejne pytanie radego dotyczyło monitoringu 

i poinformował, że monitoring jest czynny, ponieważ te stanowiska, które są 

w komendzie to one są aktywne. Natomiast jeżeli chodzi o patrole, to sam chciałby, 

aby było ich więcej, ale nie wie, czy jest to fizycznie możliwe. Przekazał, że są 

patrole w centrum, ale są też patrole na całym powiecie i one muszą być. Powiedział, 

że nie może skoncentrować całych sił na miasto. Przypomniał, że z jego inicjatywy 

kilkukrotnie była ściągnięta grupa Speed, ściągnął także policjantów z ościennych 

komend, ściągnął drona i powiedział, że pewnie radni widzieli co się działo. 

Radiowóz stał przy radiowozie na co którymś skrzyżowaniu i to na pewno ma wpływ 

na poprawę bezpieczeństwa, ale to ma przede wszystkim uświadomić ludziom co 

mogą, a czego nie mogą. Odnośnie trzeciego pytania dotyczącego parkowania, 

to wszystko zależy od tego jaki jest to teren. Nie mogą interweniować, jeżeli sprawca 

wykroczenia drogowego polegającego na nieodpowiednim parkowaniu popełnia 

wykroczenie na drodze publicznej, w strefie zamieszkania i jeżeli jest to teren 

prywatny, to ich interwencja mimo, że zostanie przeprowadzona, to nie zakończy się 

rozstrzygnięciem. Zgodził się, że jest to uciążliwe z punktu widzenia ludzkiego, ale 

oni nie podejmą interwencji na prywatnym terenie w zakresie nieprawidłowego 

parkowania. Tzn. podejmą ale ona nie skończy się mandatem, pouczeniem, czy 

wnioskiem. Powiedział, że mają wiele zgłoszeń w ramach krajowej mapy zagrożeń 

bezpieczeństwa odnośnie nieprawidłowego parkowania. Niektóre z tych zgłoszeń są 

niepotwierdzane i ma takie poczucie, że niektóre są robione po złości i ktoś komuś 

coś wysyła, ale nie ma tam daty i godziny wykroczenia, a to dla nich ma istotny 
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wpływ, żeby móc pociągnąć tę osobę do odpowiedzialności, sprawcę tego 

wykroczenia. Dodał, że często okazuje się, że taka osoba nie popełniła jednak 

wykroczenia, ponieważ na przykład stanie między jedną drogą, a drogą wjazdową na 

jakimś terenie, który jest wyłożony kostką, ale jednak tam może stać. Są takie 

zgłoszenia, ale sprawdzają je i weryfikują. Parkowanie jest problemem i oni to widzą.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji stwierdził, że to są niejasne 

sytuacje, natomiast jemu chodzi o to, że bywa tak, że są wydzielone miejsca 

parkingowe, a ktoś staje i nie zwraca na to uwagi. Jest to bardzo uciążliwe.  

   Pan Andrzej Sosnowicz – p.o. I zastępcy Komendanta Powiatowego 

Policji w Wieluniu powiedział, że oni to rozumieją, ale wszystko zależy od miejsca, 

w którym to się zadzieje.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podziękował całej Komendzie Powiatowej Policji, ponieważ sam 

dosyć często współpracuje z policją, ponieważ są organizowane akcje związane 

z nauką, spotkania profilaktyczne. Poprosił, aby przekazać te podziękowania 

w komendzie. Po drugie powiedział, że w powiecie wieluńskim widać policję. 

Powiedział, że życzy policji przede wszystkim spokoju i zrozumienia oraz pieniędzy 

na zakup sprzętu. Zarządził głosowanie nad przyjęciem sprawozdania i informacji. 

 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji 

w Wieluniu z działalności w roku 2022 oraz informację o stanie porządku 

i bezpieczeństwa publicznego Powiatu Wieluńskiego w 2022 r. (głosowało 5 członków 

Komisji). 

Materiały w przedmiotowej sprawie stanowią załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6 

Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego w 2022 roku. 
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   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu pani Paulinie Betka. 

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

omówiła przedmiotową informację.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy w 2022 roku Inspekcja miała jakieś trudności 

związane z przeprowadzeniem kontroli, czy te problemy były większe niż wcześniej? 

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedziała, że na pewno było dużo łatwiej, ponieważ w pobliżu powiatu 

wieluńskiego nie było afrykańskiego pomoru świń, więc dużo mniej zostało 

przeprowadzonych tych kontroli, ponieważ nie musiały one być przeprowadzane 

z taką częstotliwością. Dodała, że w związku z tym zostało pobrane dużo mniej prób 

do badań w kierunku afrykańskiego pomoru świń. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa udzielił głosu radnemu Jażdżykowi. 

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji powiedział, że Inspekcja 

podejmuje dużo działań, dużo badań i chciałby zapytać o wilki, czy do Inspekcji 

docierają takie informacje o wilkach, czy one pojawiają się gdzieś w ich rejonie. 

Dopowiedział, że do niego docierają takie informacje, że na terenie gminy Ostrówek 

były one widziane, a także podobnie na terenie gminy Czarnożyły. Poinformował, że  

w ubiegłym roku słyszeli, że na terenie gminy Lututów doszło do zagryzienia bydła. 

Zapytał, czy wilki są zagrożeniem dla ludzi i czy Inspekcja ma taką wiedzę? 

Powiedział, że sam był świadkiem zagryzionego jelonka, ale nie wie, czy to były wilki, 

czy psy. Jednak znalazł takiego jelonka, który miał wygryzione wszystko, co było 

możliwe.  

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

powiedziała, że do niej również docierają takie informacje, tym bardziej że jest córką 
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leśniczego. Przekazała, że na terenie całego powiatu wieluńskiego są wilki i jest ich 

coraz więcej, ale znajdują się one pod ochroną i nie mogą nic z nimi na razie zrobić. 

Poinformowała, że jeżeli chodzi o wilki, to one raczej trzymają się z daleka od ludzi 

i od miejsc zamieszkania dopóki mają pożywienie, a w środowisku na razie takie 

pożywienie jest, więc nie ma co się martwić, ale z czasem może być go coraz mniej. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, jak układa im się współpraca z myśliwymi? 

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedziała, że dosyć dobrze. Dodała, że cały czas są prowadzone odstrzały 

sanitarne i koła łowieckie wywiązują się z tych odstrzałów. Dodała, że nie ma 

problemów. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma jakieś pytania? Udzielił głosu 

radnemu Jurdzińskiemu. 

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, jakie są największe 

zagrożenia na terenie powiatu, jeżeli chodzi o zwierzęta?  

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedziała, że może bardziej od strony powiatu sieradzkiego na pewno ptasia 

grypa, ponieważ tam regularnie od dwóch czy trzech lat są ogniska ptasiej grypy 

w sezonie jesienno-zimowym i jest tam bardzo dużo ferm drobiu, więc dlatego 

to zagrożenie jest duże z tamtej strony. Natomiast jeżeli chodzi a afrykański pomór 

świń, to myśli że też raczej z terenu powiatu sieradzkiego, czy powiatu kaliskiego. 

Dodała, że w tym roku również ten afrykański pomór świń był stwierdzany od strony 

województwa opolskiego.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że z tego wynika, że są okrążeni.  

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

potwierdziła, że są trochę okrążeni.  
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   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji powiedział, że w ubiegłym roku 

bardzo blisko powiatu wieluńskiego była akcja w Świątkowicach. 

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

potwierdziła, że na terenie powiatu wieruszowskiego była ptasia grypa. Było to pod 

koniec 2021 roku.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji odniósł się do kontroli 

w schroniskach dla zwierząt i zapytał, czy mają schronisko na terenie powiatu? 

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedziała, że na terenie powiatu wieluńskiego nie ma, ale są na terenie powiatu 

pajęczańskiego.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy to są schroniska dla 

psów? 

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedziała, że to są schroniska dla psów. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że z tego, co wie, to te fundacje i stowarzyszenia 

starają się, aby takie schronisko w powiecie wieluńskim zostało wybudowane.  

   Pani Paulina Betka – inspektor weterynaryjny ds. Zwalczania Chorób 

Zakaźnych zwierząt w Powiatowym Inspektoracie Weterynarii w Wieluniu 

odpowiedziała, że jest to bardzo możliwe, ale na razie nie ma takiej informacji.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

Podziękował pani inspektor za przedstawione informacje. Zapytał, kto jest za 

przyjęciem przedmiotowej informacji? 

     

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację Powiatowego Lekarza Weterynarii w Wieluniu 
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o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na terenie Powiatu Wieluńskiego 

w 2022 roku (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 7 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu 

o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2022 r. 

 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że radni otrzymali informację na piśmie i udzielił głosu 

panu komendantowi. 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu omówił przedmiotową informację.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał przez kogo będzie obsługiwana karetka, która ma być na 

stanie straży? 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że będą ją obsługiwali strażacy i te wyjazdy 

będą na tej samej zasadzie, jak do tej pory. Jednak nie będzie wyjeżdżał samochód 

gaśniczy, a ambulans.  

   Radny Grzegorz Mielczarek – z-ca przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że straż jest mocno obciążona.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu stwierdził, że będzie to dodatkowym obciążeniem, ponieważ 

strażacy będą musieli się w tym zakresie doszkolić. Dodał, że tzw. KPP będzie 

poszerzone i na pewno będzie większy nacisk na ratowników medycznych, aby 

przyjmować ratowników w szeregi strażaków. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał jak w tej chwili wygląda nabór do straży pożarnej? 

Powiedział, że kiedyś nabór był taki, że można było złożyć dokumenty, ale trzeba 
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było spełniać pewne warunki, a obecnie z tego co słyszał, to wstrzymał się nabór do 

straży pożarnej. Natomiast straż teraz oczekuje na nabór z Częstochowy? 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że do służby w straży pożarnej można się 

dostać dwutorowo. Pierwsza droga to do straży dostają się absolwenci szkół 

pożarniczych. Dla nich jest tzw. priorytet i jeżeli są takie osoby z terenu powiatu, to 

komenda powinna dla nich zapewnić miejsca. Dodał, że może się tak zdarzyć, że 

tych miejsc nie uda się zagospodarować, więc wtedy trafiają do innych jednostek. 

Taka jest pierwsza możliwość dostania się w szeregi PSP. Drugą drogą jest, że jeśli 

nie ma tych absolwentów, to ogłaszają nabór powszechny i wtedy według 

odpowiednich zasad przyjmują taką osobę. Następnie jest ona wysyłana na kurs, 

a wcześniej musi przejść testy sprawnościowe, badania lekarskie i wysyłana jest na 

odpowiednie przeszkolenie.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy teraz jest przewidywany taki nabór? 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że trzymają obecnie dwa miejsca dla 

absolwentów szkół.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że pyta, ponieważ rozmawiał z komendantem policji 

i porównuje to, ponieważ w policji są problemy kadrowe, a w PSP raczej nie ma 

takich problemów. 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu odpowiedział, że nie ma. Dodał, że na tą chwilę jest dużo 

chętnych do służby. Poinformował, że dwa lata temu był taki okres, że obserwowali 

spadek zainteresowania. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał ilu jest pracowników w straży pożarnej w Wieluniu? 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu poinformował, że jest zatrudnionych 64 pracowników, czyli 

funkcjonariuszy mundurowych plus dwóch cywilów.  
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   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ta kadra jest wystarczająca? 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że gdyby tak dokładnie przeanalizowali stan 

zatrudnienia, to na pewno chętnie zatrudniliby więcej osób, ale na tę chwilę dają 

radę.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że pyta, ponieważ porównuje sprawozdania policji 

i straży pożarnej i stwierdził, że współpraca pomiędzy komendą powiatową straży 

pożarnej, a Ochotniczymi Strażami Pożarnymi w poszczególnych miejscowościach 

układa się bardzo dobrze.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że na tym to polega, że oni jako Państwowa Staż 

Pożarna muszą współpracować i starają się dobrze współpracować z jednostkami 

OSP, ponieważ oni samodzielnie nie utrzymaliby całego powiatu w takim stanie 

bezpieczeństwa. Ta współpraca jest pod względem operacyjnym i muszą się 

posiłkować ich pomocą. Wielokrotnie oni sami prowadzą już specjalistyczne i trudne 

zdarzenia. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania? Udzielił głosu radnemu 

Jażdżykowi. 

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji powiedział, że są takie 

zgłoszenia jak wyjazdy do pożarów, ale widział też, że są fałszywe zgłoszenia.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że tych fałszywych alarmów przybywa. 

   Radny Andrzej Jażdżyk – członek Komisji powiedział, że właśnie o to chciał 

zapytać, czy to się zmniejsza i czy straż jest w stanie w ogóle przy współpracy 

z policją, czy w inny sposób to wykryć? 

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu wyjaśnił, że często te alarmy są w dobrej wierze, ponieważ 

czasami komuś się wydaje, że jest zadymienie, a gdy przyjeżdżają to okazuje się, że 
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to z komina jest to zadymienie i komuś się wydawało, że się pali. Czyli są to również 

fałszywe alarmy w dobrej wierze.  

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś jeszcze ma pytania? Udzielił głosu radnemu 

Pęcherzowi. 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji zapytał o mapę czasów 

dysponowania działań zasobów ratowniczych, ponieważ jest tam zaznaczone takie 

kółeczko i stwierdził, że on mieszka w tamtym miejscu niedaleko Załęczańskiego 

Parku Krajobrazowego. W związku z tym zwrócił się z prośbą, aby jednostki, które 

tam się znajdują, ponieważ wiedzą ile jednostek z gminy Pątnów jest 

wprowadzonych do Krajowego Systemu, bo jest to chyba tylko jedna, czyli Pątnów. 

Stwierdził, że jakość tych jednostek w Załęczu Wielkim i Załęczu Małym, to są 

samochody Ził i Star 200, a zauważył, że to są tereny leśne, jest tam Ośrodek ZHP, 

na którym niejednokrotnie mogli polegać, nawet przy pomocy obywatelom Ukrainy. 

Stwierdził, że aby dojechać z Pątnowa do tego Ośrodka to minie pewnie więcej niż 

15 minut.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu wyjaśnił, że na terenie powiatu jest 18 jednostek w Krajowym 

Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. Jeżeli chodzi o gminy, to tych jednostek jest po 2 

lub 3 na gminę. Natomiast na terenie gminy Pątnów jest tylko jedna taka jednostka 

i jest to OSP Pątnów. 

   Radny Damian Pęcherz – członek Komisji zauważył, że mieli 99 wyjazdów.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu podkreślił, że jest to prężna jednostka, ale widzą dużą 

potrzebę, aby była taka jeszcze jedna jednostka. Dodał, że razem z panem wójtem 

uzgodnili, że to będzie Załęcze Wielkie i robią wszelkie dążenia do tego, aby w tym 

roku włączyć tą jednostkę. Poinformował, że jest po rozmowie z komendantem 

wojewódzkim i prawdopodobnie uda się to we wrześniu. Powiedział, że ostatnio był 

na zebraniu walnym. Zaznaczył, że jednostka OSP, aby włączyć ją do krajowego 

systemu musi spełnić pewne warunki, czyli merytorycznie muszą być dokładnie 

przygotowani, czyli odpowiednio przeszkoleni, odpowiedni sprzęt, czyli samochód, 
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cztery aparaty, torba do pierwszej pomocy, hydraulika. To jest tak w skrócie i Załęcze 

na tę chwilę te wszystkie rzeczy spełnia. W tym roku zakupili zestaw hydrauliczny 

i szykują tą jednostkę na wrzesień do włączenia do tego systemu. Dodał, że był tam 

ostatnio na walnym zebraniu i widać tam ten potencjał i ma nadzieję, że ta jednostka 

będzie się dalej rozwijała i z chwilą włączenia do tego krajowego systemu nabierze 

„wiatru w żagle”. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że dużo zależy od ludzi, bo co z tego, że będą chcieli, 

a nie będzie ludzi i nie będzie z kim współpracować.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu podkreślił, że człowiek jest najważniejszy.  

   Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji zapytał, czy była w jednym 

czasie taka ilość zdarzeń, że nie byli sami w stanie tego opanować.  

   Pan Karol Bednarski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu powiedział, że takie sytuacje zdarzają się sporadycznie. Dodał, 

że mieli ostatnio taką sytuację, że był wypadek drogowy w gminie Biała i pojechały 

tam dwa zastępy, praktycznie wszyscy wyjechali i próbowali się posiłkować OSP 

Wieluń, który wyjechał do otwarcia mieszkania i tam okazało się, że ktoś potrzebował 

pomocy, czyli wielokrotnie potrzebują wsparcia OSP. Powiedział, że dyżurny, który 

dysponuje te jednostki, to ma taką procedurę, że jeżeli wysyła wszystkie siły PSP, 

poza teren własnego działania, czyli miasta, to ma obowiązek ściągnąć na miejsce 

odpowiednią jednostkę, czyli taką która jest w krajowym systemie, aby ona chroniła 

ten teren. Poinformował, że musi ściągnąć tzw. zabezpieczenie. Jednak zdarza się to 

sporadycznie. Dodał, że zazwyczaj starają się tak robić, aby jeden zastęp, czyli 

minimum 4 osoby zostały na miejscu i zabezpieczały miasto.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. 

Powiedział, że życzy panom komendantom więcej spokoju oraz pieniędzy. Powiedział, 

że jeżeli chodzi o pytanie radnego Pęcherza, to trzeba iść do Zarządu i dodał, że 

członkiem Komisji jest członek Zarządu, czyli radny Jurdziński, więc jeżeli będzie 

potrzebne wsparcie finansowe dla jednostek, to trzeba chodzić i namawiać. Zarządził 
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głosowanie w sprawie przyjęcia informacji? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła informację Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Wieluniu o stanie bezpieczeństwa Powiatu Wieluńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w 2022 r. (głosowało 5 członków Komisji). 

Informacja w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 8 

Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy powiatu wieluńskiego w roku 

2022 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego               

i o wolontariacie. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że radni otrzymali to sprawozdanie na tabletach. 

Zauważył, że z tej informacji wynika, że działanie Rady Pożytku Publicznego przy 

współpracy z Zarządem Powiatu i Radą Powiatu układa się pozytywnie i idzie to 

w dobrym kierunku. Można zawsze coś poprawić, bo czytając to sprawozdanie widać, 

że Rada Pożytku Publicznego wnosiła pewne poprawki dotyczące współpracy                    

i te poprawki zostały wniesione. Udzielił głosu panu Tomczykowi, aby omówił 

przedmiotowy punkt. 

Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu omówił przedmiotowe sprawozdanie.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że w tym roku pierwszy raz będzie ogłoszony tak samo 

nabór do wniosków z gminy Wieluń. Zapytał, czy dobrze mówi? 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że pan radny bardziej wie. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa stwierdził, że pan Tomczyk jest przewodniczącym Powiatowej Rady 
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Działalności Pożytku Publicznego i powinien się w tym orientować. 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że tak jak gminy ogłaszają konkursy, to 

w gminach nie jest tak, bo tak naprawdę nad wyraz powiedział, że po raz pierwszy 

powiat, ponieważ jak państwo się orientują, że te konkursy w poprzednich latach były, 

tylko że nie były robione na taką skalę. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że jemu chodzi o to, że Rada Działalności Pożytku 

Publicznego przy  współpracy z Zarządem, po raz pierwszy w tamtym roku ogłosili 

nabór na te wnioski, aby te organizacje włączały się do rozwoju, a z tego co się 

orientuje, to prawdopodobnie gmina Wieluń tak samo ogłosiła konkurs, czyli poszła 

w ślady powiatu. Zapytał pana Tomczyka, czy tak jest? 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że to jest raczej pytanie do gminy, czy poszła, czy 

nie. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że on się go pyta, jako przewodniczącego. 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że tak naprawdę wszystkie gminy próbują jeszcze 

przekonać, że to ma sens. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że na podstawie tego, co się dzieje w powiecie, czyli na 

podstawie współpracy z powiatem. Przypomniał, że sam pan Tomczyk powiedział, 

że jest to sens i widzą potencjał w tym, co robią w tej chwili.  

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że skoro tak już wnikają w to skąd się wziął 

pomysł, który wyszedł od Powiatowej Rady Działalności Pożytku Publicznego, aby były 

konkursy. Dodał, że za każdym razem dostawali zestawienie gdzie idą te środki 

z programu współpracy powiatu. Bardzo często były to dość spore kwoty, które 

niekoniecznie trafiały do organizacji pozarządowych i oni wnioskowali, aby pieniądze, 

które są zapisane w programie współpracy na współpracę z organizacjami, aby szły na 
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organizacje. Dlatego są te konkursy, gdzie uprawnionymi są właśnie organizacje 

pozarządowe. Podkreślił, że każda gmina ma taki program współpracy. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa podkreślił, że on w Radzie Działalności Pożytku Publicznego jest już 

trochę i twierdzi, że zawsze trzeba podkreślać jedną bardzo ważną rzecz, że to co się 

zadziało w tamtym roku, dzięki przychylności radnych i Zarządu, to zrobili i uchwalili, aby 

te organizacje nie dostawały kolejnych pieniędzy na realizację swoich statutowych 

rzeczy. W tamtym roku było sporo tych organizacji. W tym roku jest złożonych ponad 70 

wniosków i z tego co się orientuje to będzie się zbierał Zarząd i opiniował te wnioski.  

 Radny Jakub Jurdziński – członek Komisji potwierdził i nawiązał do tego, co 

mówił pan przewodniczący, ponieważ gmina dosyć prężnie działa jeżeli chodzi 

o sołectwa. Niekoniecznie są to Koła Gospodyń Wiejskich, ponieważ to są zarządy 

osiedli i to są inicjatywy, które pojawiły się ostatnio. Nie są to bardzo wielkie kwoty, ale 

dają możliwości oddolnej organizacji ludzi, którzy są zaangażowani w organizację 

jakichś imprez dla dzieci, czy innych tego typu inicjatyw, a w tym sprawozdaniu bardzo 

klarownie widać zaangażowanie środowisk w różnych dziedzinach i to są kwoty rzędu 

około 4 tys. zł i to są takie pieniądze, które pomagają zrealizować różnego rodzaju 

przedsięwzięcia. Podkreślił, że on się z tego bardzo cieszy, bo to świadczy o tym, co 

mówił pan przewodniczący, że to pobudza środowiska i zachęca do dalszych działań 

i tak powinno być. W tym kierunku zmierzają. Pieniądze prawie zostały wydane, bez 60 

gr. Dodał, że jedna impreza się nie odbyła.  

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że dzięki temu organizacje nabierają 

doświadczenia, bo wiadomo, że nie można wszystkiego postawić na jedną kartę, bo 

wystarczy, że jedna konkurencja się nie odbędzie i z tego powodu nie zrealizowano 

całego zadania.  

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że należy pamiętać o jednej rzeczy, bo jak przejrzał to 

sprawozdanie z 2022 roku, to w 90% te wszystkie organizacje, które składały na ten 

projekt ze starostwa, to są organizacje, które już pisały projekty i już się rozliczały z tych 

projektów. To nie jest tak, że to jest pierwszy raz w historii. Powiedział, że rozmawiał 
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z przedstawicielami tych organizacji jak z rozliczeniem tego projektu, ale nie było 

problemu. Dodał, że te wszystkie inicjatywy, które są podejmowane przez Radę to one 

idą w bardzo dobrym kierunku, ponieważ te organizacje, mimo to, że teraz napiszą ten 

projekt, będą go realizowali w jakiś sposób, to dzięki temu się uczą i będą mogły 

napisać projekt na większe pieniądze z funduszy ministerialnych, czy z innych. Na 

koniec dodał, że ubolewa nad tym, że ta współpraca pomiędzy OPUS-em, a Radą 

Pożytku Publicznego trochę się zmieniła, ponieważ odeszła tam pani Małgorzata 

Stępień-Dudek i uważa, że na tym stracili. Obecnie opiekunem Rady Pożytku 

Publicznego jest.... 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że Aleksandra Sopala. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ta pani jest z Bełchatowa i czy pracuje w OPUS-ie. 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu odpowiedział, że pracuje w Bełchatowie. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, jak im układa się ta współpraca? 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu odpowiedział, że nie wie, czy jest to pytanie do niego, 

ponieważ oni jako powiatowa Rada nie mają żadnej umowy z OPUS-em. 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zauważył, że on nie mówi o umowach, a o współpracy, bo wcześniej 

Rada Pożytku Publicznego współpracowała z panią Małgorzatą i organizacjami i ta 

współpraca była super. Dlatego ma konkretne pytanie, jaka jest współpraca obecnie z tą 

panią, która ich wspiera? 

 Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że zawsze jest tak, że jeżeli przez wiele lat 

współpracowało się z kimś, a ktoś z jakiegoś powodu odchodzi z pracy i przychodzi ktoś 

nowy to nie można się spodziewać od tej osoby, że w ciągu jednego sezonu nadrobi 

relacje z organizacjami, którą ktoś wypracował przez dekadę.  

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 
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i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. 

Powiedział, że nie zgadza się z panem Tomczykiem, ponieważ jeżeli ktoś by chciał to 

obojętnie, czy to będzie pół miesiąca, miesiąc, czy dwa miesiące, to jeżeli komuś 

będzie zależało, to będzie współpracował.  

Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że jego celem nie jest bronienie jakiejś 

organizacji z Łodzi. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że pytanie było zasadnicze, czy pan Tomczyk jest 

zadowolony, czy nie.  

   Pan Karol Tomczyk – przewodniczący Rady Działalności Pożytku 

Publicznego w Wieluniu powiedział, że w organizacjach działań publicznych 

w ogóle nie chodzi o zadowolenie człowieka, a o dobro innych. Stwierdził, ze jest to 

pytanie do stron umowy, czyli OPUS-u i powiatu. 

   Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa powiedział, że nie rozumieją, ale przejdą już do głosowania. 

Zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) przyjęła sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy powiatu 

wieluńskiego w roku 2022 z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie (głosowało 5 członków Komisji). 

Sprawozdanie w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie przyjęcia 

niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych z kwalifikacją 

zawodową w 2023 roku. 
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Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji  Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma pytania do pana Wojciecha Panka? Nikt się nie 

zgłosił. Zarządził głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały? 

 

Komisja Edukacji i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Wieluniu jednogłośnie           

(przy 5 głosach „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w Wieluniu 

w sprawie przyjęcia niektórych zadań z zakresu administracji rządowej związanych 

z kwalifikacją zawodową w 2023 roku (głosowało 5 członków Komisji). 

Projekt uchwały w przedmiotowej sprawie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Pkt 10 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

 

 Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zapytał, czy ktoś ma jakieś pytania. Nikt się nie zgłosił. 

Poinformował, że w sobotę od godziny 9.30 zaczynają się zawody pływackie, więc 

zaprasza, gdyby ktoś chciał przyjść, a w niedzielę jest Wieluński Dance.  

 

 

Pkt 11 

Zamknięcie LII posiedzenia komisji. 

 

Radny Robert Grabowski – przewodniczący Komisji Edukacji 

i Bezpieczeństwa zamknął LII posiedzenie komisji i podziękował wszystkim za 

udział w Komisji. 

 

Protokołowała:   

 

Paulina Bednik 

Inspektor 


